



Содержание

<i>Деопик Д.В., Ульянов М.Ю.</i> Об изучении истории Восточной и Юго-Восточной Азии: истоки проектного подхода и условия его осуществления	9
<i>Ульянов М.Ю.</i> Царство Чу в IX — первой половине VIII в. до н.э.: расширение территории и усиление государства	31
<i>Ульянов М.Ю.</i> История Чу в правление чуского У-вана (740–690 гг. до н.э.). Часть 1: 740–704 гг. до н.э. Противостояние с царством Суй и принятие титула <i>ван</i>	69
<i>Ульянов М.Ю.</i> История Чу в правление чуского У-вана (740–690 гг. до н.э.). Часть 2: 703–690 гг. до н.э. покорение царств Средней Янцзы	98
<i>Халтурина П.В.</i> К характеристике царств Великой равнины Вэй, Чжао, Хань периода Чжаньго (453–221 гг. до н.э.)	119
<i>Халтурина П.С.</i> Этапы формирования земель царств Вэй, Хань и Чжао в период Чжаньго (453–221 гг. до н.э.): опыт картографического исследования	142
<i>Халтурина П.В.</i> Царство Вэй в борьбе с царством Цинь за Великую равнину в период Чжаньго (453–221 гг. до н.э.).....	162
<i>Халтурина П. В.</i> Внешняя политика царства Чжао в период Чжаньго (453–221 гг. до н.э.): борьба за Великую равнину и конфронтация с Цинь	187
<i>Халтурина П.В.</i> Внешняя политика царства Хань в период Чжаньго (453–221 гг. до н.э.)	206

<i>Азарова Н.О. Юэцзюэ шу («Документы о величии [царства] Юэ»).</i>	
<i>Глава первая «Основные дела»</i>	226
<i>Коробицына А.К. Этьен Балаш и его статья</i>	
<i>«Бюрократическая монархия в Китае» (1968 г.)</i>	236
Сведения об авторах	251
Information about authors	253



Contents

<i>Deopik D.V., Ulyanov M.Yu.</i> History of East and South-East Asia: Research Project Background and Conditions of Its Implementation	9
<i>Ulyanov M.Yu.</i> The State of Chu in the 9th — first half of the 8th century BC: Territorial Expansion and Strengthening of State Power.....	31
<i>Ulyanov M.Yu.</i> History of the State of Chu during the reign of Wu-wang (740–690 BC) of Chu. Part I: 740–704 BC. Opposition to the State of Sui and Acceptation of the title of Wang.....	69
<i>Ulyanov M.Yu.</i> History of the State of Chu during the reign of Wu-wang (740–690 BC) of Chu. Part II: 703–690 BC. Conquest of the state of the Middle Yangtze	98
<i>Khalturina P.V.</i> On Characteristics of Wei, Zhao and Han Located in the Great Valley during the period of Warring States (453–221 BC).....	119
<i>Khalturina P.V.</i> Stages of Wei, Han and Zhao Land Forming during the period of Warring States (453–221 BC): Mapping Study.....	142
<i>Khalturina P.V.</i> The State of Wei at Struggle with the State of Qin for the Great Valley in the Period of Warring States (453–221 BC).....	162
<i>Khalturina P.V.</i> Foreign Policy of Zhao during the period of Warring States (453–221 BC): Struggle for the Great Valley and Confrontation with Qin	187
<i>Khalturina P.V.</i> Foreign Policy of Han during the period of Warring States (453–221 BC).....	206

<i>Azarova N.O.</i> Yuejue Shu (The Glory of Yue). Chapter One “Basic Matters”	226
<i>Korobitsyna A.K.</i> Étienne Balazs and his article La Bureaucratie L’économie Et La Société De La Chine Traditionnelle (1968)	236
Information about authors.....	253